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Vážení čitatelia!  

Aj teraz Vám prinášame zaujímavosti zo života našej školy, ale 

i mimo nej, ktoré sa odohrali v uplynulom polroku šk. roka 2024/2025. 

Naši žiaci sa už druhýkrát zúčastnili Filmového festivalu CINEDU. 

Školský film sa dostal na medzinárodný filmový festival. Po dlhšej dobe 

sme oslavovali aj Deň zvierat a zo školy sa stala ZOO. Uskutočnili sme aj 

rôzne exkurzie a výlety a v závere časopisu nájdete aj sumár športových 

úspechov. Veríme, že Vás zaujmú aj ďalšie témy a zaujímavosti, ktoré pre 

Vás pripravili naši žiaci a pedagógovia. 

 

Prajeme Vám príjemné čítanie! 

 

  

 

 

 

 

 

 

 



Filmový festival CINEDU 

Dňa 26. septembra sme 

išli do Kina Považan v Novom 

Meste nad Váhom. Premietali 

tam film Levica, ktorý bol 

súčasťou Filmového festivalu 

pre deti a mládež Cinedu. Je to 

jediný festival takéhoto druhu 

na Slovensku. Zobral nás tam 

pán učiteľ Kerak s pani 

učiteľkou Jurigovou za odmenu 

ako najlepších žiakov 2. stupňa. 

Z každej triedy boli vybraní dvaja žiaci, z piatych tried po jednom. Prvé dve 

hodiny sme sa učili (nevynechali sme ani slovenčinu ), potom sme šli autobusom do 

Nového Mesta nad Váhom. V kine sme boli ako prví.  Premietali tam holandský 

film o mladej futbalistke Rosi Leeuwin, ktorá sa presťahovala zo Surinamu do 

Holandska. Film trval 85 minút a bol so slovenskými titulkami, režisérom tohto 

filmu bol Raymond Grimbergem.  

Pri odchode z kina sme mali 

ohodnotiť film loptičkami (zelená – 

páčil sa mi, červená - nepáčil sa 

mi). Väčšina ohodnotila film 

zelenou loptičkou. Naspäť do 

Čachtíc sme sa dostali tiež 

autobusom. Po ceste späť do školy 

sme sa zastavili na  zmrzlinu. Pani 

učiteľka Jurigová pozývala. Bol to 

krásny filmový zážitok a už sa 

tešíme na ďalší. 

 

Adam Halienka, Diana Polčanová 

    

 

 

 



Filmový festival Agrofilm 

 Pri filmoch ešte zostaneme. Školský 

film, ktorý sme nakrútili v spolupráci so 

ZŠ Považany, Železný kryštál, sa dostal na 

Medzinárodný filmový festival 

AGROFILM. A to aj vďaka pani učiteľke 

Berecovej a pani učiteľke Fraňovej, ktoré 

ho otitulkovali po anglicky. Festival má 

centrálu v Nitre a filmy sa premietajú vo 

vybraných mestách, obciach a školách po 

celom Slovensku. Železný kryštál 

premietali 3. 10. 2024 o 9:00 v Tatranskej 

Lomnici v múzeu TANAP-u. Okrem toho si 

film mohli diváci po celom Slovensku 

pozrieť aj online na 

stránke www.agrofilm.sk spolu 

s množstvom iných filmov s tematikou poľnohospodárstva a rozvoja vidieka. 

Vyhlásenie víťazných filmov sa uskutočnilo v piatok 4. 10. v Nitre.  

 Náš film síce žiadne ocenenie nezískal, ale treba povedať, že to bol 

najdlhší film festivalu. Okrem toho bol jediným hraným filmom, keďže 

AGROFILM sa sústreďuje prevažne na dokumentárnu tvorbu. Už len zaradenie 

na takéto medzinárodné fórum je pre nás motiváciou do ďalšej práce a už teraz 

pripravujeme nakrúcanie druhej časti, v ktorej si opäť zahrajú pedagógovia 

a žiaci našich základných škôl.  

Mgr. Jozef Kerak 

                           

Deň zvierat 

Dňa 11. októbra sa v našej škole 

uskutočnil už po druhýkrát Deň zvierat. Žiaci 

si mohli v tento deň do školy priniesť svojich 

domácich miláčikov. V triedach sa takto 

ocitli okrem žiakov aj papagáje, morčatá, 

škrečky, korytnačka a dokonca aj malá 

mačička či psík. V učebni biológie sa 

http://www.agrofilm.sk/


nachádzala zase výstavka zaujímavých exponátov, kde žiaci mohli obdivovať napr. 

švába, kostru zajaca, kostru žaby, vypchaté zvieratá alebo si mohli vyskúšať, aké 

ťažké je pštrosie vajce. Pod mikroskopmi mohli žiaci pozorovať nohu pavúka či 

larvu komára. V počítačovej miestnosti sa zas dozvedeli veľa zaujímavých vecí 

o zvieratkách. 

„V deviatej triede som chcel učiť literatúru, ale vôbec sa to nedalo. Stále 

tam vypiskoval nejaký operenec v klietke, ktorého meno si už nepamätám,“ 

skonštatoval Mgr. Kerak. Timea Malíková priniesla okrem operenca aj malú 

čivavu. Tá bola zabalená v deke a stále len spala. „Bola tuším v tej triede jediná, 

ktorá na hodine nevyrušovala,“ pokračuje pán učiteľ.  Ešte tam mali aj morča, 

vraj sa volá Terminátor.  

V 5. B mali dve morčatá. Jedno priniesla Stelka Ištoková. Druhé priniesol 

triedny. Morčatá sa schovávali 

pod slamou, ktorú pomaly žrali. 

Malé zvieratá sa našli snáď 

v každej triede. Bolo to ako 

v ZOO.  

Spolu sme sa naučili, že je 

dôležité chrániť každé jedno  

zvieratko na Zemi. Tento deň 

sme si riadne užili a tešíme sa na 

ďalší rok.                                                                 

   

Mgr. Lenka Halienková 

 

 

 

 

 

 

 



Výstup na Plešivec 

 V rámci Európskeho 

týždňa športu, ktorý ponúka 

rôzne formy pohybu sa po 

štvrtýkrát zapojila i naša 

škola. Cieľom bolo podporiť 

aktívny životný štýl 

a fyzickú aktivitu medzi 

ľuďmi všetkých vekových 

kategórií.  

V sobotu, dňa 

28.09.2024 sme sa už 

tradične vybrali na vrch 

Plešivec. Stretli sme sa na 

námestí, odkiaľ naše kroky 

viedli smerom na Čachtický 

hrad a potom už po modrej 

značke až na Plešivec. Kráčali sme po lesných chodníkoch, ktoré boli naozaj 

pestré. V niektorých úsekoch sme mali cestu zatarasenú spadnutým stromom, 

niekde sme museli kráčať po jednom, pretože chodník bol veľmi úzky. Posledný 

úsek bol trochu náročný, ale odmenou nám bol nádherný výhľad na okolitú 

prírodu. Po hodinke a pol sme už spoločne stáli pri železnom kríži. Tu sme si 

oddýchli, posilnili sa, zapísali do knihy a urobili spoločné fotografie, ktoré nám 

budú túto akciu pripomínať. Keďže súčasťou výstupu boli aj naši žiaci, oslovila 

som ich, či by nechceli napísať vlastné pocity, zážitky z túry. Nech sa páči, tu sú 

ich reakcie: 

Ninka Oppenbergerová, žiačka 4.A triedy: „Dňa 28.09.2024 som sa 

zúčastnila tradičného výstupu na Plešivec. Počasie nám prialo, nálada bola 

výborná, dokonca sme našli aj niekoľko húb. Strmý kopec tesne pred cieľom nás 

opäť potrápil ale stálo to zato. Výhľad z Plešivca bol skutočne nádherný. Domov 

som sa vrátila s krásnym zážitkom z jesennej turistiky!“ 

Matej Kovačik, žiak 5.B triedy: „Ráno sme sa stretli na námestí. Síce nás 

bolo málo, ale nálada dobrá. Išli sme smerom na hrad, ale tam sme sa otočili a išli 

sme po hrebeni a potom sme vošli do lesa. Posledný kopec bol veľmi ťažký na 



výšľap, ale zvládli sme to a za ten výhľad to stálo. Dolu nám to išlo rýchlo. O 

chvíľu sme sa porozdeľovali  a šli sme domov. Bol to „super“ výlet.“  

Karolína Arbetová, žiačka 5.A triedy: „V sobotu, 28.09.2024 sa konal už 

4. ročník výstupu na vrch Plešivec. Bolo to v rámci Európskeho týždňa športu. 

Stretli sme sa o 09:00 hod. ráno na Čachtickom námestí a potom sme sa vybrali 

na turistický chodník na Čachtický hrad. Cesta bola veľmi krásna, lepšie než 

dýchať plyny z výfukov áut. Keď sme prišli na hrad, tak sme sa spolu s ostatnými 

otočili doľava a išli rovnou cestou  na vrch Plešivec. Zo začiatku to bolo 

jednoduché, ale po chvíli sme už nevládali. Na vrch sme prišli na pokraji svojich 

síl. Bola to fakt „makačka“ ale ten výhľad za to stál. Keď sme vyšli na vrch 

Plešivca, tak sme boli šťastní, že sme to dali. Nadýchali sme sa čerstvého 

vzduchu. Potom sme sa vrátili. Domov sme prišli veľmi unavení, ale plní zážitkov!“ 

Výstup na Plešivec bol pre nás príjemným zážitkom, pri ktorom sme mali 

možnosť obdivovať okolitú prírodu, užívať si ticho a načerpať novú energiu. 

Môžeme povedať, že akcia sa vydarila. Tešíme sa opäť o rok! 

 

                Mgr. Martina Sulová  

 

Od jadierka k muštu 

 Vo štvrtok, dňa 26.septembra 2024, sme sa spoločne s našimi prvákmi 

vybrali na naše prvé spoločné výchovno-vzdelávacie podujatie pod názvom: „Cesta 

jablka - od jadierka k muštu,“ ktoré sa konalo v neďalekej obci Moravské 

Lieskové. V bývalom poľnohospodárskom družstve sa nachádza zrekonštruovaná 

sýpka, ktorá v súčasnosti slúži ako edukačné centrum. V nej sa konajú rôzne 

prednášky, workshopy, výstavy, vzdelávacie programy pre školy... 

Naše podujatie začalo v ovocnom sade. Pani sprievodkyňa deťom 

porozprávala aké rôzne odrody jabĺk pestujú, ako sa zbierajú, aké funkcie majú 

jednotlivé časti... Potom si deti natrhali a nazbierali jabĺčka do pripravených 

prútených košíkov. Keď mali košíky plné, spoločne sme sa presunuli k ručnému 

strúhadlu. V miskách na stole už boli pripravené očistené, umyté a nakrájané 

jablká. Tie sprievodkyňa z dôvodu bezpečnosti sama vkladala do hornej časti 

veľkého ručného strúhadla. Potom deti postupne samozrejme ručne točili kľukou, 

ktorá poháňala mlynček vo vnútri strúhadla.  Postrúhané jablká padali do vopred 

pripravenej nádoby, ktorú sme potom vysypali do ručného lisu. Tie sme zatlačili 

lisovacími doskami a opäť ručne pomocou pákového mechanizmu vyvíjali tlak na 



jablká. Pri lisovaní sa uvoľňovala šťava, ktorá stekala do zbernej nádobky. Tú nám 

pani sprievodkyňa rozliala do pohárikov a začala naša ochutnávka. Jablkový mušt 

bol výborný! Potom sme sa presunuli do „muštárne,“ kde vyrábajú jablkový mušt 

za pomoci strojov. Prezreli sme si rôzne drviče jabĺk, stoj na umývanie, lis na 

mušt, filtračné zariadenie, plniace a uzatváracie stroje... Deti sa dozvedeli, že 

tento proces je rýchlejší  a efektívnejší. Potom sme sa opäť vrátili do sadu, kde 

boli pre deti pripravené zábavné a edukačné hry, pri ktorých sa dozvedeli 

informácie o význame vtáctva, hmyzu a malých cicavcov pre ovocný sad. Jednou 

z nich, ktorú si mali možnosť vyskúšať, bola hra s názvom „Obaľovač jablčný.“ 

Cieľom nej bolo ochrániť 

jablká v sade pred 

poškodením týmto 

škodcom. Hrami naše 

výchovno-vzdelávacie 

podujatie skončilo. Pani 

sprievodkyni sme 

poďakovali  a rozlúčili sa. 

Nastúpili do autobusa, 

ktorý nás bezpečne 

odviezol späť do školy.  

Týmto podujatím 

sme sa dozvedeli, akým 

spôsobom prechádzajú 

jablká od svojho vzniku 

v sade až po jablčný 

mušt. Deti si vyskúšali 

tradičnú ručnú výrobu tohto produktu, taktiež mali  možnosť vidieť i rôzne 

stroje, ktoré sa pri mušte používajú. Prváčikom sa podujatie páčilo, bolo pútavé, 

zaujímavé, ale hlavne poučné!  

 

  Mgr. Martina Sulová 

 

 

 



Slávnosť pasovania prvákov 

 „Pasovačka“ je jednou 

z významných udalostí, ktorá 

má tradíciu aj v našej škole. 

Tento moment je uvítaním 

prvákov do „školského sveta,“ 

ktorý je spojený s rôznymi 

zábavnými úlohami, ktoré 

musia žiaci splniť, aby sa stali 

„skutočnými školákmi.“ 

 V našej škole bola 

pasovačka v priestoroch 

veľkej telocvične vo štvrtok, 

dňa 28. novembra 2024. Žiaci 

1.A a 1.B oblečení v talároch 

za zvukov tónov vošli spolu so 

svojimi pani učiteľkami do telocvične, kde na nich už netrpezlivo čakali: pán 

riaditeľ Mgr. R. Puchý, zástupca školy Mgr. M. Bumbál, rodičia, starí rodičia 

i naši deviataci. Na začiatok nám žiaci zaspievali prvácku hymnu „My sme smelí 

prváci.“ Potom nasledoval príhovor pani učiteľky Mgr. V. Halíkovej, ktorá na 

začiatku privítala všetkých prítomných. V príhovore okrem iného spomenula, že 

škola je miestom, kde sa deti neučia iba čítať, písať a počítať, ale i to, čo 

znamená priateľstvo, spolupráca i vzájomná úcta. Potom nasledoval krátky 

program, v ktorom prváci predviedli všetko to, čo sa za tie tri mesiace v škole 

naučili. Spievali piesne, recitovali básne, ukázali, ako vedia čítať i počítať. Po 

tomto programe nasledoval slávnostný sľub, v ktorom prítomným sľúbili, že na 

hodinách budú dávať pozor, že sa budú do školy riadne pripravovať, písmenká 

naklonia tým správnym smerom, pravidlá slušného správania dodržia a s každým 

budú kamaráti. Po slávnostnom sľube sa každý žiak postavil pred pána riaditeľa, 

ktorý ho symbolicky poklepkal po pleci dreveným pravítkom. Z rúk pána zástupcu 

si prevzali pasovací list a malú sladkosť, za ktorú vďačíme Rade školy. Týmto 

aktom pasovania sa žiaci stali plnohodnotnými členmi školského spoločenstva. Na 

záver sme si spoločne zaspievali detskú pieseň „Na dvore býva sliepočka naša.“ 

 Týmto by som sa chcela poďakovať všetkým, ktorí na programe 

spolupracovali, a to pani učiteľke Mgr. J. Kukučovej, za hudobný doprovod. 



Hudba vytvorila tú správnu atmosféru a celej udalosti dodala krásny tón. Kolegyni 

Mgr. L. Nagy Polákovej a našim deviatakom, ktorí sa postarali o výzdobu a úpravu 

telocvične. Ďakujeme za Vašu kreativitu! No a nesmiem zabudnúť i na pána 

učiteľa J. Keraka, ktorý nahral a spracoval video, ktoré bude krásnou spomienkou 

týchto nezabudnuteľných okamihov! Ďakujeme aj všetkým prítomným, ktorý sa 

tejto slávnostnej udalosti zúčastnili a tešíme sa na ďalšie krásne chvíle strávené 

v našej škole!  

Milí naši prváci, urobili ste významný krok na ceste za poznaním. Prajeme 

Vám veľa šťastia, úspechov a radosti z učenia! 

 

         Mgr. Martina Sulová 

 

Muzikál  

V októbri sa 

v Kultúrnom dome 

v Čachticiach odohral 

muzikál pod názvom 

Legenda sa vracia – 

Alžbeta Báthory.  

Muzikál prišlo 

odohrať bratislavské 

divadlo MYSTIK pod 

vedením režiséra 

a scenáristu Ivana 

Blahúta. Dej sa 

odohráva na prelome 16. 

a 17. storočia a autor sa snaží vychádzať z klasickej legendy. Hlavná hrdinka bola 

čachtická grófka Alžbeta Báthory, taktiež prezývaná krvavá grófka, ktorú 

stvárňovala herečka Andrea Mojžišová.  

Je to magický príbeh o mladej, krásnej, vzdelanej, silnej grófke, ktorá túži 

po večnej mladosti. Po smrti manžela Františka Nádašdyho bola veľmi smutná. 

Jej krása vábila mužov. Jedným z nich bol jej sluha Ficko (vlastným menom Ivan 

Ujváry) i palatín Juraj Turzo.  Ona však ich city neopätovala, zaoberala sa iba 

svojou mladosťou.  



Dej pokračuje predstavením ďalších troch postáv, a to čarodejníc. Tie 

mali za úlohu vytvoriť čarovnú masť. Tento čarovný zázrak však nemal žiaden 

účinok. V príbehu sa objaví postava pustovníka, ktorý poradí grófke kúpať sa 

v krvi mladých panien, aby si zachovala večnú krásu a mladosť. Veľa mladých 

dievčat bolo preto zmárnených. Začala si uvedomovať, že robí niečo veľmi zlé. 

Na scéne sa objavila postava ducha jej samej. Nádherný duet grófky a jej druhej 

JA poukazuje na vnútorný boj Alžbety, či konať s citom a rozumne alebo 

podľahnúť ilúzii o trvalej vonkajšej kráse. Páni aj poddaní si začali všímať, čo sa 

deje na hrade a o grófke sa začalo hovoriť aj na kráľovskom dvore. Ohrdnutý 

Juraj Turzo prišiel opäť žiadať Alžbetu o ruku s ponukou, že zahladí všetky 

stopy po jej ohavných činoch. Tá ho však odmietla. Za jej odmietnutie ju zradil 

odsúdením na doživotie zamurovaním na jej vlastnom hrade.  

Celý príbeh sprevádzajú tanečné kúsky a spevy hlavných postáv.  

 

Elena Lacková 

 

 

Piataci v opere 

 Piataci navštívili dňa 31. 1. SND 

v Bratislave. Konkrétne si prišli pozrieť 

operu Hubička z pera geniálneho 

českého hudobného skladateľa 

Bedřicha Smetanu. Táto opera je stará 

skoro 150 rokov a je klenotnicou 

nádhernej českej melodiky. 1. marca 

1920 sa ňou otváralo dokonca samotné 

SND, takže má mimoriadny význam aj 

pre našu kultúru a históriu. Zaujímavosťou je, že Smetana ju napísal v čase, keď 

už bol hluchý. 

 Žiaci mali možnosť zoznámiť sa s týmto žánrom priamo v najväčšom 

divadle na Slovensku. Opera nie je žáner úplne pre každého, napriek tomu to deti 

ocenili a každý si tam našiel niečo, čo sa mu páčilo. Mnohí túto udalosť aj zobrali 

patrične vážne a do divadla sa slávnostne obliekli.  

 Hra trvala dve hodiny s prestávkou a bola, samozrejme, v českom jazyku. 

Na hornom monitore bežali zároveň aj české a anglické titulky. Herci krásne 



spievali a orchester im nádherne hral. 

Aby však žiaci lepšie porozumeli deju, 

pani učiteľka Obadalová ich predtým 

v rámci hodín hudobnej výchovy s týmto 

žánrom a konkrétne aj s touto hrou 

oboznámila.  

 

 

 

Mgr. Jozef Kerak 

 

Šport 
 Aj v tomto školskom roku 

sa naša škola zúčastňuje 

väčšiny športových súťaží 

organizovaných cez školský 

šport.  

 V doterajšom súťažení 

sme zatiaľ najlepší výsledok 

dosiahli vo futbale mladších 

žiačok. Naše dievčatá 

v okresnom kole zvíťazili 

a prebojovali sa do regionálneho 

kola, ktoré sa konalo na Myjave. Tu sa umiestnili na krásnom 2. mieste. 

Reprezentovali nás Š. Selecká, S. Punová, N. M. Cingelová, A. Obadalová a K. 

Matyášová. Turnaje v malom futbale prebiehali v mesiacoch október a november 

2024. 

 Vo futbale nás reprezentovali aj mladší žiaci, tým sa však nepodarilo 

prebojovať sa do okresného kola.  

 V novembri sa konal aj turnaj v stolnom tenise. Lepšie sa darilo dievčatám, 

ktoré v zložení T. Bublavá, D. Polčanová, Š. Selecká J. Hollová obsadili 

nepopulárne 4. miesto. Chlapcom v zložení P. Opatovský, M. Janega a A. Blažko 

patrilo 5. miesto.  

 V decembri sme sa zúčastnili turnaja v bedmintone v Novom Meste nad 

Váhom. Opäť sa lepšie darilo dievčatám, konkrétne T. Bublavej, K. Kahanovej a J. 



Hollovej, ktoré sa umiestnili na 3. mieste. Naši chlapci E. Bartek a M. Janega 

skončili na 5. mieste.  

 V decembri sa ešte strieľalo v ZŠ Podolie. V okresnom kole nás 

reprezentovalo družstvo v zložení S. Surman, J. Radošinský a M. Horáček. Naši 

mladší žiaci si vystrieľali 2. miesto. V konečnom poradí jednotlivcov obsadil S. 

Surman 3. miesto. Reprezentovali nás aj dve družstvá starších žiakov. Družstvo 

v zložení M. Pohl, L. Masár a L. Papaj obsadilo 2. miesto a naše druhé družstvo M. 

Bagin, D. Straka a Strečanský skončilo na 3. mieste. Družstvo mladších žiakov 

nás bude reprezentovať a na Majstrovstvách kraja v Domaniži, ktoré sa 

uskutoční 18. 3. 2025. Budeme im veľmi držať palce. 

 V novom roku začal súťažný kolotoč predkolami vo vybíjanej mladších 

žiačok a vo florbale chlapcov a dievčat. Všetkým našim dievčatám sa podarilo 

prebojovať na okresné kolá. Chlapci florbalisti obsadili na turnaji v ZŠ 

Tematínska 6. miesto. Dievčatá na druhý deň na rovnakej škole obsadili 

v konkurencii ôsmich tímov 2. miesto. Keďže dievčatá hrali v oklieštenej zostave 

bez neúčasti viacerých opôr, ich umiestnenie je o to hodnotnejšie. Verím, že 

v plnej sile by sme mohli premýšľať aj nad postupom na regionálne kolo. 

 28. 3. čaká naše dievčatá okresné kolo mladších žiačok vo vybíjanej. Máme 

naozaj silnú zostavu, takže očakávame umiestnenie v prvej trojke. Držte palce! 

 Posledné súťaže, ktoré nás 

v tomto šk. roku čakajú sú McDonald 

Cup – malý futbal pre mix družstvá 

1. stupňa a okresné kolo v atletike 

žiakov a žiačok. Vo všetkých 

nastávajúcich súťažiach fandíme 

našim mladým športovcom a za ich 

doterajšiu snahu, bojovnosť 

a nasadenie im patrí obrovská 

vďaka. 

 

        Mgr. Katarína Surmanová 


